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Briefing: Kitajska

Časovni okvir delegacije je v pozni jeseni oziroma
zimi 2023/24. Trenutno zbiramo splošen interes,
torej zgolj informativen podatek o tem, katera
podjetja in njihovi predstavniki bi se delegacije želeli
udeležiti. V okviru delegacije boste spoznali kitajske
‘velikane’ - podjetja svetovnega trga, opravili B2B
sestanke ter doživeli lepote Kitajske. 

Vljudno vabljeni, da se nam pridružite! Za vse
dodatne informacije in izražen interes podjetij smo
na voljo na skps@gzs.si. 

Tekoče novice in
dogodki članov*
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Josep Borrell bo v začetku oktobra obiskal Kitajsko
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Tekoče novice
Izvršilni odbor Slovensko-kitajskega poslovnega
sveta je na Urad RS za informacijsko varnost naslovil
dopis ob vsebini predloga Sklepa o spremembi
sklepa Vlade Republike Slovenije o sprejemu
ukrepov za zmanjšanje tveganj v omrežjih 5G

Napovedujemo
NE SPREGLEJTE: Zbiramo interes za udeležbo v
gospodarski delegaciji na Kitajsko

*Novice, o katerih bi želeli obvestiti ostale člane SKPS prek naših
novičnikov lahko posredujete na skps@gzs.si. Obvestite nas lahko
tudi o vaših preteklih ali prihajajočih dogodkih. 

Understanding China Conference 2023

Prestižna znanstvena revija Nature je objavila članek
o modelu Pangu-Weather AI, ki so ga pripravili
raziskovalci podjetja HUAWEI CLOUD

6. CIIE je pritegnil več kot 280 podjetij s seznama
Fortune 500, vodilnih v industriji

Vabilo na Entrepreneur Day / Start-up Express
International 

Vabilo na Global Digital Trade Expo

Odprte prijave za tečaje kitajskega jezika in kulture
na Konfucijevem inštitutu

Zbiramo interes za
udeležbo v gospodarski
delegaciji na Kitajsko
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Uspešno izpeljan CIFTIS 2023

“Kdo v evropski komisiji ima povezavo s
predsednikom Xijem? Dvomim, da veliko
komisarjev.” Mag. Žiga Vavpotič, predsednik
Slovensko-kitajskega poslovnega sveta za Dnevnikov
Objektiv

Generalna sekretarka SKPS se je udeležila delegacije
European Youth Leaders na Kitajskem

Vabilo na 5. China-CEEC (Cangzhou) SME
Cooperation Forum

mailto:skps@gzs.si
mailto:skps@gzs.si


Najvišji diplomat Evropske unije bo Peking
obiskal sredi oktobra, da bi dokončal dnevni
red za vrh EU-Kitajska, ki bo verjetno
potekal novembra.

Načrtovano potovanje Josepa Borrella je bilo
sicer že dvakrat prestavljeno, sedaj pa bi naj na
Kitajsko potoval v tednu, ki se začne 9. oktobra.
Tam bo opravil vrsto srečanj kot predpripravo za
vrh EU-Kitajska. 

Osrednji del Borrellovega potovanja bo letni
strateški dialog z njegovim kolegom Wang Yijem,
na katerem bosta določila pogoje za vrh, ki se ga
bodo naslednji mesec udeležili kitajski
predsednik Xi Jinping, predsednik Evropskega
sveta Charles Michel in predsednica Evropske
komisije Ursula von der Leyen.

Josep Borrell bo v začetku oktobra obiskal
Kitajsko
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Povzeto po: South China Morning Post

6. CIIE je pritegnil več kot 280 podjetij s seznama
Fortune 500, vodilnih v industriji

Več kot 280 podjetij s seznama Fortune 500 in
podjetij, ki prevzemajo vodilno vlogo v svojih
panogah, se je prijavilo na 6. kitajski
mednarodni uvozni sejem (CIIE), ki bo potekal v
Šanghaju od 5. do 10. novembra letos, je v petek
sporočil urad CIIE.

Letošnji CIIE je s podjetji že dogovorjen za
pomoč pri pripravi njihovih stojnic na več kot
330.000 kvadratnih metrih v razstavnem
prostoru. Da bi privabil več razstavljavcev, da se
pridružijo sejmu, je urad CIIE od začetka tega
leta gostil več promocijskih dejavnosti v več kot
30 državah in regijah. CIIE je prvi sejem na
svetu, posveče uvozu.

Povzeto po: Belt and Road Weekly, Vol. 8, No. 26



China International Fair for Trade in
Services (CIFTIS) 2023 se je v sredo, 6.
septembra, zaključil s plodnimi rezultati,
doseženimi na več področjih.

S 155.000 kvadratnimi metri razstavnega
prostora, 10 vrhovi, 102 tematskima
konferencama, 18 stranskimi konferencami in 72
poslovnimi srečanji so bili doseženi številni
rezultati.

Podatki ministrstva za trgovino so pokazali, da
se je do srede opoldne sejma udeležilo več kot
2400 podjetij in več kot 6700 podjetij na spletu.
S skoraj 280.000 obiski in več kot 1100
doseženimi rezultati sta se mednarodna
udeležba in vplivnost sejma še povečala.

Po podatkih ministrstva je letos na sejmu
sodelovalo 83 držav in mednarodnih organizacij,
kar je skoraj 17 odstotkov več kot lani.
Predstavljen je bil širok nabor inovativnih
eksponatov, ki pokrivajo področja čiste energije,
zdravstva, umetne inteligence, kvantnega
merjenja in nadzora ter satelitskega daljinskega
zaznavanja.

Predstavljeni so bili številni najnovejši dosežki.
Skupaj 75 priznanih podjetij in ustanov je
objavilo 139 rezultatov, med katerimi jih 125
spada na področja umetne inteligence, fin-tech,
zdravstva in kulturne ustvarjalnosti.

Kitajska je povečala svoj delež v svetovnem
izvozu komercialnih storitev s 3 odstotkov leta
2005 na 5,4 odstotka leta 2022, kaže poročilo z
naslovom Trgovina s storitvami za razvoj, ki sta
ga julija skupaj objavila skupina Svetovne banke
in Svetovna trgovinska organizacija.

V prvih sedmih mesecih letošnjega leta se je
vrednost trgovine s storitvami na Kitajskem
medletno povečala za 8,1 odstotka in dosegla
3,67 bilijona juanov (511,2 milijarde dolarjev),
kažejo podatki kitajskega Ministrstva za
trgovino.

Uspešno izpeljan CIFTIS 2023

Povzeto po: China Daily
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TEKOČE NOVICE

Izvršilni odbor Slovensko-kitajskega poslovnega
sveta je na Urad RS za informacijsko varnost
naslovil dopis ob vsebini predloga Sklepa o

spremembi sklepa Vlade Republike Slovenije o
sprejemu ukrepov za zmanjšanje tveganj v

omrežjih 5G

24. julij 2023

Spoštovani direktor URSIV, dr. Uroš Svete,

Na Vas se obračamo v imenu Slovensko-
kitajskega poslovnega sveta (SKPS), ki deluje
pod okriljem Gospodarske zbornice Slovenije.
SKPS združuje gospodarske družbe, samostojne
podjetnike in posameznike, ki delujejo na
področju slovenskega, evropskega in
kitajskega trga in jih primarno povezuje ideja
in potreba po širjenju gospodarskega,
znanstvenega in kulturnega povezovanja ter
sodelovanja na mednarodnem trgu s
poudarkom na tržišču Slovenije in Kitajske.

Skladno z nameni in cilji delovanja SKPS smo v
Sekciji pozitivno pozdravili izjavo predsednika
Vlade dr. Roberta Goloba glede nadaljnjih
odnosov Slovenije in Kitajske, dne 30. junija
2023: 

»Kitajska je tako pomembna, tudi gospodarska
velesila, da moramo z njo imeti aktiven dialog. In
Slovenija si bo prizadevala tako na bilateralni
kot na multilateralni ravni, da se ta dialog okrepi
in da poskuša Evropa najti svoje mesto tudi
znotraj tega dialoga s Kitajsko in da se pri tem
poskuša obnaša čimbolj neodvisno«.

V luči te izjave predsednika Vlade RS bi vas
želeli s tem pismom opozoriti na določena
odstopanja od omenjenih sporočil, ki smo jih
opazili pri predlogih Vašega Urada ter izraziti
zaskrbljenost nad morebitnimi nadaljnjimi
koraki, ki ne nakazujejo takšne smeri odnosov,
kot jo je v izjavi zastavil dr. Golob.

V zadnjih mesecih smo tako v EU kot Sloveniji priča vedno pogostejšim pozivom k zmanjšanju
odvisnosti od Kitajske ter omejevanju poslovanja kitajskih podjetij v EU. Eden izmed takih je tudi Sklep
o spremembi sklepa Vlade Republike Slovenije o sprejemu ukrepov za zmanjšanje tveganj v omrežjih
5G, ki je po mnenju IO SKPS politično motivirana odločitev glede omejevanja kitajskih dobaviteljev pri
gradnji telekomunikacijskega omrežja v Sloveniji. Ob predlaganju sklepa na seji Vlade RS je IO SKPS je
24. julija na Urad Republike Slovenije za informacijsko varnost naslovil dopis, v katerem izpostavlja
pomembnost ustvarjanja enakih pogojev na trgu ter pomen konkurenčnega in predvidljivega
poslovnega okolja za privabljanje tujih investitorjev, kar dela našo državo uspešno na mednarodnem
področju. Celotno besedilo dopisa objavljamo spodaj.

https://www.gov.si/novice/2023-06-30-predsednik-vlade-dr-robert-golob-na-zasedanju-evropskega-sveta/
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To odstopanje smo opazili pri vsebini predloga
Sklepa o spremembi sklepa Vlade Republike
Slovenije o sprejemu ukrepov za zmanjšanje
tveganj v omrežjih 5G , ki ste ga predlagali v
sprejem Vladi RS na seji dne 22. junija 2023,
brez kakršnekoli javne razprave ali
medresorskega usklajevanja. Iz vsebine in
obrazložitve je razvidno, da je razlog za
predlagane nove usmeritve tudi poziv
Evropskega komisarja za notranji trg Thierryja
Bretona z dne 15. junija 2023, s katerim želi
prepovedati sodelovanje kitajskih podjetij
pri krepitvi digitalizacije ter širitvi in
modernizaciji 5G omrežij. Takšen poziv državam
članicam EU je milo rečeno neprimeren, saj ne
temelji na nikakršnih dejstvih ali dokazih.
Gre za povsem neprimerno obliko političnega
pritiska, s katerim želi poseči v svobodno
gospodarsko pobudo ter suverenost in
avtonomnost držav članic EU pri njihovem
razvoju na področju digitalne infrastrukture
in se pri tem ne ozira na gospodarsko škodo, ki
tako nastaja v državah članicah.

Ali so politični poziv komisarja Bretona ,
nedavni obisk vidne politične predstavnice ZDA
ge. Lize Tobin, s katero ste imeli srečanje na
URSIV, tudi dejanski razlogi, da je Vlada RS na
55. redni seji sprejela, po našem mnenju,
politično motivirano odločitev glede
omejevanja kitajskih dobaviteljev pri gradnji
telekomunikacijskega omrežja v Sloveniji, ne bi
želeli ugibati. Vsekakor pa, kot je razvidno tudi iz
obrazložitve vladnega sklepa, ki ste ga pripravili
na URSIV, predlog ni temeljil na kakršnikoli
tehnoloških oz. tehničnih zadržkih.

Želimo biti jasni. Namen tega dopisa ni
favoriziranje kogarkoli, vključno s podjetji,
ki imajo sedež na Kitajskem. Izpostaviti
želimo pomembnost ustvarjanja enakih
pogojev na trgu ter pomen konkurenčnega
in predvidljivega poslovnega okolja za
privabljanje tujih investitorjev. To dela našo
državo uspešno na mednarodnem področju.
Poleg ekonomskih, davčnih razlogov ter urejenih
in jasnih birokratskih postopkov, to pomeni tudi
predvidljivo politično okolje , ki zaradi
dnevno-aktualnih političnih preigravanj ne bo
škodovalo ne domačim podjetjem, ne tujim
investitorjem. Prepričani smo, da kot
strokovnjak s področja informacijske varnosti,
akademik in raziskovalec, pri svojem delu,
predavanjih sledite dokazljivim dejstvom in
ne pavšalnim izjavam ali političnim
pritiskom in dajete strokovnosti primarno
vlogo. 

Pri tem seveda ne gre zanemariti sporazumov, ki
sta jih podpisali Slovenija in Ljudska republika
Kitajska in ki urejajo gospodarsko sodelovanje
med državama. Med njimi so sporazum o
gospodarskem sodelovanju med Vlado
Republike Slovenije in Vlado Ljudske republike
Kitajske (BCNGS) ter sporazumi o sodelovanju na
področjih spodbujanja in vzajemne zaščite
investicij (BCNSZI), sodelovanja na področju
izobraževanja, kulture in znanosti (BCNIKZ)
ter znanstvenega in tehnološkega
sodelovanja (BCNZT). Ocenjujemo, da predlog
sprememb ukrepov za zmanjševanje tveganj
v omrežjih 5G ne sledi duhu in vsebini teh
sporazumov. 
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Nenazadnje pa vsi poznamo tudi izjemno
zgodbo družbe Gorenje se pod okriljem
kitajskega lastnika, globalne družbe Hisense s
sedežem v mestu Qingdao na Kitajskem, ki se po
lastniški spremembi še naprej aktivno razvija
in raste , kljub prvotnemu nezaupanju in
zadržkih. Danes vemo, da so bili nezaupanje in
zadržki neutemeljeni. 

Ob koncu bi želeli ponovno poudariti, da
omejevanje ali zapiranje slovenskega trga
zaradi neutemeljenih in političnih razlogov,
nikoli ni in ne bo dober signal za katerokoli
tuje podjetje ali tujega investitorja ter, da
slabi konkurenčnost Slovenije. Verjamem, da si
tega ne želimo kot ljudje, ki imamo radi
Slovenijo. 

Izražena zaskrbljenost je vsekakor
dobronamerna. Prepričani smo, da jo boste kot
takšno tudi vzeli ter v tem duhu nadaljevali svoje
poslanstvo na URSIV. 

V kolikor pa bi bili pripravljeni, predlagamo tudi
srečanje, na katerem bi vam z veseljem dodatno
pojasnili omenjena stališča in poglede ter podali
odgovore na morebitna vprašanja ali nejasnosti
in poslušali tudi vaše argumente. 

S spoštovanjem,

Izvršilni odbor Slovensko-kitajskega poslovnega
sveta
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TEKOČE NOVICE

“Kdo v evropski komisiji ima povezavo s
predsednikom Xijem? Dvomim, da veliko

komisarjev.” Mag. Žiga Vavpotič, predsednik
Slovensko-kitajskega poslovnega sveta za

Dnevnikov Objektiv

V Objektivu je 5. avgusta izšel prispevek o
odnosih med EU in Kitajsko, v katerem sta
poglede na trenutno stanje in prihodnost
odnosov podala tako GZS kot tudi mag. Žiga
Vavpotič, predsednik Slovensko-kitajskega
poslovnega sveta. Celoten prispevek je na
voljo na povezavi >>>

“Kitajska je v zadnjih letih prehitela ZDA kot
najpomembnejša trgovinska partnerica EU. Gre
za tri največja gospodarstva in tri največje trge.
Desetina izvoza iz EU (230 milijard evrov na leto)
gre na Kitajsko in petina kitajskega izvoza (626
milijard evrov letno) v EU, kar pomeni, da je tudi
Kitajska odvisna od evropskega trga.” Ob tem pa
imamo v EU še vedno premalo konkretnih in
konstruktivnih povezav in odnosov s Kitajsko.

https://www.dnevnik.si/1043029694
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Ob tem predsednik SKPS mag. Žiga Vavpotič izpostavlja: “Kdo v evropski komisiji ima povezavo s
predsednikom Xijem? Dvomim, da veliko komisarjev. Verjamem, da jih ima s predsednikom
Bidnom povezavo več. Nimamo niti enega komisarja, ki bi imel s Kitajsko dobre in
konstruktivne odnose.” Na vprašanje, ali lahko Kitajska nadomesti izgubo tujih trgov z domačim
povpraševanjem, pa velik poznavalec kitajskega gospodarstva mag. Žiga Vavpotič odgovarja: “Vedno
bolj, glede na to, kako krepi svoj srednji razred. Glede na število ljudi bo to naredila lažje kot
EU.”

Gospodarska zbornica Slovenije pa ob tem poudarja, da je potrebno konstruktvino in ne destruktivno
sodelovanje.
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Generalna sekretarka SKPS se je udeležila
delegacije European Youth Leaders na Kitajskem

31. avgust 2023

Med 22. in 31. avgustom je na Kitajskem v
organizaciji kitajskega zunanjega ministrstva in
diplomatske akademije potekala delavnica
European Youth Leader Workshop, ki se je je
udeležila delegacija mladih iz evropskih držav.
Med njimi se je delavnice udeležila tudi Tinkara
Godec, generalna sekretarka Slovensko-
kitajskega poslovnega sveta.

V okviru delavnice so udeleženci v Pekingu
obiskali Ministrstvo za zunanje zadeve Ljudske
republike Kitajske, Univerzo Tsinghua, Univerzo
za zunanje zadeve ter podjetja Baidu, Huawei in
Tencent. Delegacija je obiskala tudi Yichang in
tamkajšnja lokalna podjetja, srečali so se s
predstavniki vlade province Hubei ter v Wuhanu
obiskali nekatera najuspešnejša podjetja.
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NAPOVEDUJEMO

NE SPREGLEJTE: Zbiramo interes za udeležbo v
gospodarski delegaciji na Kitajsko

Slovensko-kitajski poslovni svet bo v prihajajočih
mesecih organiziral gospodarsko delegacijo na
Kitajsko. Namen delegacije bo tako spoznavanje
kitajskih podjetij pa tudi Kitajske kot države. K
sodelovanju v delegaciji vabimo vsa podjetja in
podjetnike, ki jih Kitajski trg zanima, so na
kitajskem trgu že prisotni, nanj vstopajo, ali pa
se z njim šele spogledujejo. 

Časovni okvir delegacije je v pozni jeseni
oziroma zimi 2023/24. Trenutno zbiramo
splošen interes, torej zgolj informativen podatek
o tem, katera podjetja in njihovi predstavniki bi
se delegacije želeli udeležiti. V okviru delegacije
boste spoznali kitajske ‘velikane’ - podjetja
svetovnega trga, opravili B2B sestanke ter
doživeli lepote Kitajske. 

Vljudno vabljeni, da se nam pridružite! Za
vse dodatne informacije in izražen interes
podjetij smo na voljo na skps@gzs.si. 

mailto:skps@gzs.si
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Vabilo na Entrepreneur Day / Start-up Express
International 

Kdaj? Med 6. in 8. decembrom 2023

HKTDC Entrepreneur Day je glavni start-up
dogodek Hong Kong Trade and Development
Council, ki spodbuja podjetništvo z veliko
priložnostmi in podpornimi storitvami,
prilagojenimi start-up podjetjem v Hongkongu.

Že 14. E-dan (30. november – 2. december 2022)
bo še naprej podpiral novoustanovljena podjetja
pri redefiniranju poslovnih pravil z motečimi in
inovativnimi idejami sredi nenehno
spreminjajočega se poslovnega ekosistema.

Letos bo na dogodku Entrepreneur Day
lansirana tudi mednarodna serija Start-up
Express. Zagonska podjetja v večjih zagonskih
ekosistemih po vsem svetu, ki so trenutno v fazi
ustanavljanja ali zgodnji fazi zbiranja sredstev,
so bila povabljena, da delijo svoje izkušnje z
zmagovalci Start-up Expressa, s ciljem
izboljšanja sodelovanja med ekosistemi.
 
Zanimanje za udeležbo zbiramo na
skps@gzs.si.

Vabilo na 5. China-CEEC (Cangzhou) SME
Cooperation Forum

Vljudno vabljeni, da se med 13. in 14.
novembrom udeležite 5. China-CEEC (Cangzhou)
SME Cooperation Forum.

Tema letošnjega foruma je “Expanding openness
and cooperation & Working together for win-win
development”. Forum bo večinoma potekal v
živo, hkrati pa se bodo odvijali tudi online
dogodki.

Cilj foruma je podbujanje gospodarskega in
trgovinskega sodelovanja, ki bo služilo malim in
srednje velikim podjetjem ter zgradilo
pomembno platformo za širitev sodelovanja
med Kitajsko in državami regije CEE z
organizacijo vrhunskih forumov, podpisovanja
projektov in razstav inovacijskih dosežkov.

Za več informacij nas kontaktirajte na
skps@gzs.si.
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Vabilo na Global Digital Trade Expo

Med 23. in 27. novembrom bo potekal drugi
Global Digital Trade Expo, ki ga gostita
Ministrstvo za trgovino Kitajske in vlada province
Zhejiang.

Global Digital Trade Expo se osredotoča na
digitalno trgovino in obravnava vrhunske
razvojne trende globalne digitalne
transformacije. Trenutno vabijo mednarodno
priznane strokovnjake iz industrije v Hangzhou,
da se udeležijo razstave in razpravljajo o
prihodnjih razvojnih trendih digitalne
transformacije. Nekaj informacij o dogodku:

Ime sejma: The Second Global Digital Trade
Expo
Tema sejma: Digitalna trgovina, globalni dostop
Trajanje: 23.-27. november 2023
Prizorišče: Hangzhou International Expo Center
Velikost: 80.000 kvadratnih metrov
Obiskovalci: 100.000+
Paviljon: 1 integriran paviljon + 2 tematska
paviljona + 4 industrijski paviljoni

Organizatorji vljudno vabijo vsa
zainteresirana podjetja iz digitalne
industrije, da se jim na dogodku pridružijo.
Interes zbiramo na skps@gzs.si.
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Konferenca Understanding China 2023

Vodilni letni dogodek našega partnerja, EU SME
Centra, konferenca Understanding China, se bo
med 24. in 25. oktobrom vrnila v Bruselj. Prvi
dan bodo oblikovalci politik iz institucij EU,
ekonomisti, industrijski strokovnjaki in analitiki
možganskih trustov delili svoje vpoglede v
trgovinske odnose med EU in Kitajsko, kitajske
gospodarske obete in politično okolje ter kako ti
dejavniki vplivajo na evropska MSP.

Drugi dan konference bo vključeval predavanja o
posebnih vprašanjih, s katerimi se soočajo MSP,
ter predstavitve o zaščiti pravic intelektualne
lastnine in poti vstopa na trg s študijami
primerov podjetij, ki so že dejavna na kitajskem
trgu.

O konferenci Understanding China
Konferenca Understanding China je dvodnevna
letna serija osrednjih predstavitev, panelnih
razprav in delavnic, ki jih od leta 2011 organizira
EU MSP Center. Cilj konference je informirati
deležnike o najnovejših dogodkih in trendih,
opaženih na Kitajskem, ter razpravljati o
morebitnih vplivih na evropska mala in srednje
velika podjetja.

Ta dogodek je bil razvit za posredniške
organizacije v Evropi, kot so vladne agencije,
industrijska združenja, organizacije za podporo
podjetjem (BSO), organizacije za spodbujanje
trgovine (TPO), in gospodarske zbornice.

Udeležba je brezplačna, vse ure pa so
organizirane v angleškem jeziku
 
Za več informacij smo na voljo na
skps@gzs.si.



Konfucijev inštitut vse zainteresirane vabi k
vpisu v tečaje kitajskega jezika v jesenskem
terminu 2023. Prijave so odprte na povezavi >>>

Program učenja kitajskega jezika na
Konfucijevem inštitutu je namenjen
zagotavljanju celostnega in celovitega pristopa k
učenju kitajščine. Veseli so, da študentom vseh
stopenj nudijo celostno in intenzivno izkušnjo.
Pri njih najdete najbolj natančno in pristno
učenje jezika, saj so vsi učitelji naravni govorci.

Ponujajo spletne tečaje in tečaje v živo, kar vam
omogoča, da izberete obliko, ki najbolj ustreza
vašim potrebam. Njihovi 40-urni in 60-urni tečaji
so na voljo zjutraj in popoldne, kar vam
omogoča, da izberete urnik, ki ustreza vašemu
urniku. Ponujajo tudi pripravljalne tečaje za izpit
HSK (Hanyu Shuiping Kaoshi), tako da lahko
ocenite svoje znanje kitajščine in spremljate svoj
razvoj.

Vendar to še ni vse: njihov program vključuje
široko paleto dopolnilnih vsebin, vključno s
spletnimi seminarji, predavanji, vsebinami
tradicionalne kitajske medicine (TKM) in
delavnicami kitajske kaligrafije, tako da se lahko
potopite v zakladnico kitajskega jezika in
kulturne dediščine. Tečajniki in predavatelji
Konfucijevega inštituta so vzpostavili skupnost,
ki vam omogoča učenje kitajščine, izmenjavo
izkušenj in sklepanje novih poznanstev.

Prvi semester tečajev se začne 2. oktobra 2023.
Za dodatne informacije lahko Konfucijev inštitut
kontaktirate na ciljubljana@ef.uni-lj.si

Odprte prijave za tečaje kitajskega jezika in kulture
na Konfucijevem inštitutu
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Shenzhen, Kitajska, 6. julij 2023] HUAWEI
CLOUD sporoča, da je ena izmed
najuglednejših znanstvenih revij na svetu,
revija Nature, objavila članek o njihovem
prebojnem modelu Pangu-Weather AI.

Nature Index objavo članka navaja kot prvi
primer avtorstva članka zaposlenih v Kitajskem
tehnološkem podjetju v reviji Nature. Članek, ki
opisuje razvoj natančnega in zanesljivega
globalnega sistema napovedovanja vremena z
uporabo globokega učenja in 43 let podatkov, je
bil v ugledni reviji objavljen 5. julija 2023.
 
Pangu-Weather je prvi model UI napovedovanja,
ki ponuja višjo natančnost kot tradicionalne
numerične metode napovedovanja vremena.
Model omogoča 10.000-kratno izboljšanje
hitrosti napovedovanja, kar čas napovedovanja
globalnega vremena zmanjšuje na le nekaj
sekund. Članek z naslovom »Accurate medium-
range global weather forecasting with 3D neural
networks« zagotavlja neodvisno preverjanje teh
sposobnosti.

Pangu-Weather izziva predpostavke, da je
napovedovanje vremena s pomočjo UI manj
natančno kot pri tradicionalnih numeričnih
napovedih. Model, ki ga je razvila ekipa HUAWEI
CLOUD, predstavlja prvi model UI
napovedovanja z večjo natančnostjo kot
tradicionalne numerične metode
napovedovanja.

Pospešen razvoj računalniške moči v zadnjih 30
letih je drastično pripomogel k izboljšanju
natančnosti numeričnega napovedovanja, ki
omogoča opozarjanje na naravne nesreče in
napovedi podnebnih sprememb. Kljub temu je ta
metoda še vedno relativno časovno potratna.
Raziskovalci so z namenom iskanja načinov
izboljšanja hitrosti napovedovanja začeli z
raziskovanjem uporabe metod globokega učenja,
kljub temu pa je natančnost UI temeljnega
napovedovanja za srednjeročne in dolgoročne
napovedi še vedno ostajala manj natančna od
numeričnih napovedi. UI večinoma še vedno ni
bil sposoben napovedati skrajnih in nenavadnih
vremenskih pojavov, kot so tajfuni.
 
Vsako leto se namreč po svetu pojavi približno
80 tajfunov. Leta 2022 je samo na Kitajskem
neposredna gospodarska škoda na račun
tajfunov znašala 5,42 milijarde juanov, kar je
razvidno iz podatkov kitajskega ministrstva za
izredne razmere. Zgodnje opozorilo tako
omogoča lažje in boljše priprave.
 
UI modeli napovedovanja vremena so bili zaradi
svoje hitrosti privlačni, kljub pa so bili iz dveh
razlogov pomanjkljivo natančni – obstoječi
modeli UI napovedovanja meteoroloških razmer
temeljijo na 2D nevronskih mrežah, ki ne morejo
kakovostno obdelati neenakomernih 3D
meteoroloških podatkov. Prav tako pa
srednjeročne napovedi vremena lahko trpijo
zaradi kumulativnih napak pri ponavljajočem
klicanju modela.

Prestižna znanstvena revija Nature je objavila
članek o modelu Pangu-Weather AI, ki so ga

pripravili raziskovalci podjetja HUAWEI CLOUD
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Kako Pangu-Weather rešuje te izzive
V znanstvenih preizkusih je model Pangu-
Weather pokazal večjo natančnost v primerjavi s
tradicionalnimi numeričnimi metodami
napovedovanja za napovedi od 1 ure do 7 dni.
Pri tem se je hitrost napovedovanja izboljšala za
kar 10.000-krat. Model lahko natančno v nekaj
sekundah napove fine meteorološke značilnosti
kot so vlažnost, hitrost vetra, temperatura in
tlak na morski gladini.
 
Model uporablja arhitekturo 3D Earth-Specific
Transformer (3DEST), ki obdeluje kompleksne
neenakomerne 3D meteorološke podatke. Z
uporabo hierarhične, časovne agregacijske
strategije je bil model usposobljen za različne
časovne intervale napovedi, in sicer za intervale
1 ure, 3 ur, 6 ur in 24 ur. To je pripeljalo do
zmanjšanja količine iteracij za napovedovanje
meteorološkega stanja v določenem času in
zmanjšanja napak pri napovedih.

Za usposabljanje modela za specifične časovne
intervale so raziskovalci uporabili 100 epoh
(ciklov) z uporabo urnih vzorcev podatkov o
vremenu od leta 1979 do 2021. Vsak od
rezultirajočih podmodelov je zahteval 16 dni
usposabljanja na 192 grafičnih karticah V100.
Model Pangu-Weather lahko zdaj na grafični
kartici V100 v samo 1,4 sekunde izvede 24-urne
globalne napovedi vremena, kar je 10.000-
kratno izboljšanje v primerjavi s tradicionalnimi
numeričnimi napovedmi.

Dr. Tian Qi, glavni znanstvenik pri HUAWEI
CLOUD UI Field, IEEE Fellow in akademik
Mednarodne evrazijske akademije znanosti, je
pojasnil, zakaj se je ekipa HUAWEI CLOUD UI
osredotočila na napovedovanje vremena:
»Napovedovanje vremena je eden
najpomembnejših scenarijev na področju
znanstvenega računalništva, saj je meteorološka
napoved zelo kompleksen sistem, ki težko
zajema vse vidike matematičnega znanja in
znanja fizike. Veseli nas, da je naše raziskovanje
prepoznano v reviji Nature. Modeli UI lahko iz
obsežnih podatkov izluščijo statistične zakone
evolucije ozračja. Pangu-Weather trenutno
zaključuje predvsem delo napovednega sistema,
njegova glavna sposobnost pa je napovedovanje
evolucije ozračnih stanj. Naš končni cilj je
zgraditi napreden okvir za napovedovanje
vremena naslednje generacije z uporabo UI
tehnologij, da okrepimo obstoječe napovedne
sisteme.«
 
Akademski recenzenti revije Nature so v
komentarju o pomembnosti in kakovosti
raziskave HUAWEI CLOUD poudarili, da je
Pangu-Weather zelo enostaven za prenos in
izvajanje ter se izvršuje hitro, celo na osebnem
računalniku. »To pomeni, da lahko danes vsak v
meteorološki skupnosti izvede teste in preizkusi
te modele. To je odlična priložnost, da skupnost
preizkusi, kako dober je model v napovedovanju
specifičnih pojavov. To bo prispevalo k napredku
področja.« Drugi recenzent je opozoril:
»Rezultati so sami po sebi pomemben korak
naprej v primerjavi s prejšnjimi rezultati. Ta
raziskava bo po mojem mnenju spodbudila ljudi
k ponovnemu ocenjevanju, kako bi lahko
napovedni modeli izgledali v prihodnosti.«
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Maja 2023 je tajfun Mawar pritegnil pozornost
javnosti kot najmočnejši tropski ciklon tega leta.
Po podatkih Kitajske meteorološke uprave je
Pangu-Weather pet dni pred spremembo smeri v
vzhodnih vodah otokov Tajvana natančno
napovedal trajektorijo tajfuna Mawar.

Poleg tega je za stalno napredovanje vodilnih
modelov UI napovedovanja vremena nujno
zagotoviti stabilno oblakovno okolje, delovne
sklope in ustrezno upravljanje in vzdrževanje
(O&M).
 
Celoten članek je na voljo na povezavi >>>
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